
  
 

ACTA  
Acta aprovada en la CACG  

en data -------- 
 

 
ACTA PROVISIONAL DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA DEL CONSELL DE GOVERN  
  
Dia 24 d’abril de 2023  
Lloc: Sala Gabriel Oliver de l’Edifici Històric 
Hora: de les 15:30 hores a les 18:30 hores   

 
ASSISTENTS:  
 
Dra. M. Pilar Delgado Hito, Presidenta  
Dra Marta Ferrer García, vicerectorat d’Estudiants i Participació  
Dra. Concepció Amat Miralles, vicerectorat de Política Docent  
Dr. Joaquim Cantalozella Planas, facultat de Belles Arts  
Dr. Albert Martínez García, facultat de Biologia  
Dra. Eulàlia Masana Closa, facultat de Ciències de la Terra   
Dra. Enriqueta Expósito Gómez, facultat de Dret  
Dra. Àngels Franch Masferrer, facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació   
Dra. Ana Sofia Moya Gutiérrez, facultat de Filologia i Comunicació 
Dra. Àngela Lorena Fuster Peiró, facultat de Filosofia 
Dra. Laura Guitart Tarrés, facultat d’Economia i Empresa  
Dra. Susana Arànega Español, facultat d’Educació  
Dr. Joan Bertomeu Balagueró, facultat de Física   
Sra. Marina Salse Rivera, facultat d’Informació i Mitjans Audiovisuals 
Dr. Jordi Marzo Sánchez, facultat de Matemàtiques i Informàtica  
Dr. Joan Maria Estrada, facultat de Medicina i Ciències de la Salut (Campus Bellvitge) 
Dra. Montserrat Yepes Baldó, facultat de Psicologia  
Dr. Fermín Huarte Larrañaga, facultat de Química  
Sra. Noemí Mirón Frías,  directora de l’Àrea de Comunitat Universitària 
Sra. Dèlia Monfort Gramisel, que actua com a secretària  
  
Convidats:  
  
Dr. David Viñas Piquer, director de la Universitat de l’Experiència 
Sra. Dolors Baena Tostado, cap del Gabinet Tècnic del Rectorat 
Dr. Max Turull Rubinat, delegat del rector per Graus i Màsters 
Dr. Oscar Núñez Burcio, delegat del rector per al programa RIMDA 
Dr. Sergi Martínez Rigol, director de l'Àrea d’Internacionalització i Estudiants 
Sra. Olga Pujolràs, directora de l’APQUB 
Dra. Roser Bono Cabré, IDP-ICE 
Dra. Maribel Peró Cebollero, directora de l’Escola de Doctorat 
Sr. Antoni Forés Miravalles, assessor tècnic de suport Academicodocent 
Sra. Adela Boixadós Porquet, UFR Treball Social 
Dra. Lorena Molina, Campus Docent Sant Joan de Déu 
Dra. Sara Magallón, ESRP 
Sra. Eugenia Guarro, CEI  
Sra. Anna Figueras Massip, ISPC 
Sr. Jordi Radev, ENTI   
Sr. Jaume Macià, ESCAC  
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Sra. Maria Martínez Iglesias, UNIBA   
  
EXCUSSEN LA SEVA ASSISTÈNCIA:  
 
Dr. Ernest Abadal Falgueras, vicerectorat de Personal Docent i Investigador 
Sra. Martina Pérez Vergnaud, estudiant de la facultat de Dret 
Sr. José Antonio Pérez Aranda, CETT 
Sra. Mireia Casas Escribano, Unitat de Docència-CRAI 
 
ORDRE DEL DIA: 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior  
2. Informe de les vicerectores 
3. Modificació de la programació de títols del curs 2023-2024 
4. Modificació de la programació de títols del curs 2024-2025 
5. Aprovació, si escau, del reglament de la comissió acadèmica delegada del Consell de Govern 
6. Calendari de matrícula, docència i avaluació dels centres  
7. Ensenyaments oficials de grau:  

a) Aprovació i/o modificació d’itineraris de doble titulació 
b) Aprovació i/o modificació de memòries de verificació 
c) Aprovació i/o modificació de plans d’estudis, taules de reconeixement, taules 

d’equivalències, calendaris d’Implantació i/o Itineraris d’extinció 
8. Ensenyaments oficials de màster universitari:  

a) Aprovació de memòries de verificació  
b) Aprovació i/o modificació de plans d’estudis, taules de reconeixement, calendaris 

d’implantació i/o itineraris d’extinció  
9. Afers de Tràmit   
10. Torn obert de paraules 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ: 

La presidenta inicia la sessió informant que hi ha hagut canvis en la Gerència i que ara el Sr. Antoni Forés 
és assessor tècnic de suport academicodocent.  Aprofita l’ocasió per agrair-li la tasca feta durant aquests 
anys i li cedeix la paraula.  El Sr. Forés recorda que han estat dinou anys en la direcció de l’àrea de suport 
academicodocent i diu que continua vinculat a l’àrea acadèmica oferint la seva col·laboració.  El Sr. Forés 
assistirà a les reunions de la Comissió Acadèmica com a convidat.  S’incorpora a les reunions de la CACG 
la nova directora de l’Àrea de Comunitat Universitària, Sra. Noemí Mirón a qui la presidenta dona la 
benvinguda. 

La presidenta dona la benvinguda a la Vicedegana acadèmica de la facultat d’Educació, Dra. Susana 
Aranega, i agraeix la dedicació i el compromís de la Dra. Ma. Eugènia Arús. 

1. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  

S’acorda l’aprovació de l’acta de la sessió ordinària de 8 de febrer de 2023 sense esmenes. 
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2.  INFORME DE LES VICERECTORES 

Abans de l’informe de les vicerectores, la presidenta cedeix la paraula a la Sra. Dolors Baena, cap del 
Gabinet tècnic del Rectorat, qui presenta els resultats de les enquestes de satisfacció als titulats i 
titulades de graus i màsters de la UB. 

La Sra. Baena explica que es tracta d’una enquesta que realitza AQU als estudiants de tot el sistema 
català amb unes preguntes prèviament consensuades. En general, destaca la participació 
majoritàriament d’un públic femení i una davallada de la participació, que se situa en el cas de graus 
en un 22,3%, tot i la incentivació amb vals regals en productes de lleure i cultura. 

Destaca en els graus: 

 Accés, feina i perspectives de futur: Un 74,6% dels graduats han estudiat la titulació que havien 
escollit perquè els hi agradava i un 47,2% vol continuar estudiant un màster.  Un 61,7% dels 
estudiants han compaginat estudis i feina.    

 Estructura i aprenentatge: En una escala de l’1 al 5, destaca la valoració del Campus Virtual 
amb un 4,06 i la satisfacció amb la titulació tirada amb un 4,02. 

 Impacte personal en l’alumne: La tutorització durant el TFG és l’ítem més ben valorat amb un 
4. 

 Serveis i equipaments: Les instal·lacions i els recursos facilitats pels serveis de biblioteca i de 
suport a la docència són els millor valorats, encara que tots els ítems han estat valorats per 
sobre del 3. 

 Repetiries titulació i universitat? Un 77,4% dels enquestats triaria la mateixa titulació si tornés 
a començar, i un 78,4% la mateixa universitat.   

Respecte de la darrera edició, la satisfacció ha millorat tant respecte a la titulació triada com respecte 
al professorat.   
 
En els ensenyaments de màster, la participació ha baixat al 27,3% després de l’increment de les tres 
darreres edicions, amb una major resposta del públic femení i menor de vint-i-cinc anys. 
 
Destaca en els màsters: 

 Accés, feina i perspectives de futur: Un 29,6% dels titulats va triar el màster per progressar en 
la trajectòria professional i un 34,7% perquè els hi agradava. Un 58,5% han compaginat feina i 
estudis. Un 32% té com a perspectives de futur l’accés al doctorat. 

 Estructura i aprenentatge:  L’ítem més ben valorat és l’adequació del nivell d’accés per al 
seguiment del màster, amb un 4,53. 

 Impacte personal en l’alumne: La satisfacció amb el TFM es valora amb un 4,12.  

 Serveis i equipaments: Tant la informació pública com les instal·lacions i els recursos 
especialitzats es valoren per sobre del 3.  
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 Repetiries titulació i universitat? Un 70,8% dels enquestats triaria la mateixa titulació si tornés 
a començar, i un 78,9% la mateixa universitat.  

La Sra. Baena informa que aquesta setmana estaran disponibles els informes de les enquestes del 
primer semestre, amb una participació del 22,5% en graus i del 33% en màsters.  Demana col·laboració 
per incentivar la participació en les enquestes del segon semestre que es faran entre el 2 de maig i el 
30 de juny. Entre altres accions, s’està preparant un reportatge amb la col·laboració d’estudiants per 
incentivar la participació. 

A continuació, la presidenta cedeix la paraula al Dr. David Viñas, director de la Universitat de 
l’Experiència. 

El Dr. Viñas recorda que la primera vegada que va assistir a una reunió de la CACG va presentar el 
projecte formatiu de la Universitat de l’Experiència i va demanar la participació de les facultats. Fruit 
d’aquesta crida, les facultats de Ciències de la Terra i de Matemàtiques i Informàtica participaran en la 
pròxima edició.  

La Universitat de l’Experiència oferirà en la següent edició programes universitaris en les facultats, 
seminaris d’aprofundiment vinculats als programes i activitats complementàries. En aquests moments, 
tots els programes tenen una mateixa estructura formada per 104 hores lectives dividides en quatre 
assignatures que es fan en dos semestres. En cada programa hi participen 50 estudiants i, en aquells 
programes més sol·licitats hi ha fins a tres grups. Si la demanda és molt alta, cal fer un sorteig per poder 
accedir a la matrícula. 

Abans de la pandèmia, a més de les assignatures obligatòries, existia la possibilitat de cursar 
assignatures optatives de grau, a les que hi podia accedir un màxim de 5 participants de la Universitat 
de l’Experiència. L’aforament limitat a les aules, durant la pandèmia, va fer que es deixessin d’oferir 
aquestes assignatures optatives.  En aquests moments s’ha recuperat la normalitat, però no s’estan 
oferint aquestes assignatures. S’han produït queixes per part dels estudiants que han arribat al Síndic 
de Greuges de la UB i, finalment, s’ha decidit crear un programa nou format per quatre assignatures 
obligatòries, provinents d’assignatures optatives de diferents graus de la UB. El Dr. Viñas demana 
col·laboració a les facultats perquè li comuniquin assignatures optatives que es puguin oferir als 
participants en la Universitat de l’Experiència, tenint en compte que són alumnes que assisteixen a 
l’aula, però no s’examinen.  Atès que s’està ja finalitzant la planificació del curs vinent, demana que en 
un termini màxim de dues setmanes, des de les facultats li facin arribar quines assignatures es poden 
oferir, tot indicant el nom, el grup i l’horari.  Caldria que fossin assignatures de nivell bàsic. 

A continuació, les vicerectores comenten els punts a destacar de l’informe que prèviament s’ha 
publicat en la plana web i que s’adjunta a l’acta com annex 1. 

Sobre el Saló de l’Ensenyament, els representants de les facultats d’Informació i Mitjans Audiovisuals, 
de Psicologia, de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació i d’Economia i Empresa comenten que són 
necessaris més informadors i que cal replantejar el tema de la documentació en paper que es lliura als 
assistents, ja que aquests la demanen.  

El representant de la facultat de Belles Arts comenta que no consideren una bona notícia l’acord de la 
CPOA i el CIC sobre els criteris de programació i d’avaluació específics relatius als estudis universitaris 
oficials de l’àmbit de les arts, en el marc del sistema universitari de Catalunya. Veuen una connexió 
directa amb la nova llei dels estudis superiors de les arts, la facultat ha fet ja moltes accions per 
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adequar-se i ara troben que s’estan canviant les normes del joc. La vicerectora explica que alguns 
ensenyaments artístics com els que ofereix l’Institut del Teatre no es poden adaptar a la nova llei 
perquè el professorat encara no està acreditat o bé perquè treballen amb grups amb pocs estudiants 
i s’ha vist que no podrien arribar a oferir títols de grau i màster, per això tindran  una moratòria per a 
que arribin a tenir el 50% de professorat doctor, com anteriorment ja s’ha fet per altres ensenyaments. 

La representant de la facultat de Dret pregunta en quin punt es troba la reforma del PDA. La vicerectora 
de Política Docent respon que s’hi està treballant amb la participació de gran part de l’equip rectoral. 
S’està donant valor a la docència i es busca un equilibri amb la recerca. Cal tenir en compte que amb 
l’aplicació de la LOSU caldrà fer un mínim de 120 hores de docència. 

El representant de la facultat de Biologia manifesta la preocupació per les pràctiques externes i 
demana indicacions sobre què fer. A la facultat tenen un total de 600 projectes anuals i en aquests 
moments estan ja sol·licitant a les empreses que els hi enviïn projectes, també pregunta si les 
pràctiques a l’estranger cotitzaran.  El director de l’àrea d’Estudiants i Internacionalització respon que 
en el tema de les pràctiques tothom està molt preocupat, existeixen dubtes sobre el RD que s’ha 
publicat i que, en l’àmbit del sistema català, s’està mirant de resoldre-les amb reunions entre les 
universitats catalanes i la Seguretat Social per determinar quina informació necessiten i a quines 
pràctiques afecta. S’està treballant en un document que s’enviarà al CIC, fent una valoració del que 
representa econòmicament si les universitats han d’assumir les cotitzacions i també en l’àmbit de 
gestió. 

3. MODIFICACIÓ DE LA PROGRAMACIÓ DE TÍTOLS DEL CURS 2023-2024  

Els canvis respecte de la darrera aprovació són ajornaments i dues supressions recollides en les 
resolucions de programació trameses per la DGU, encara pendents de comunicació oficial per part de 
les universitats coordinadores. 
 
S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell 
Social, la modificació de la programació de títols del curs 2023-2024, tal com consta a l’annex 2. 
 
4. MODIFICACIÓ DE LA PROGRAMACIÓ DE TÍTOLS DEL CURS 2024-2025 

Els canvis obeeixen a canvis de denominació en el procés de revisió de la memòria de verificació 
d’algunes titulacions i a un ajornament d’un títol interuniversitari que la universitat coordinadora ha 
comunicat ara, així com la inclusió d’un nou títol interuniversitari no coordinat per la UB.  El títol de 
MU en Innovació i Emprenedoria en Enginyeria Biomèdica apareix com a supressió, però podria ser 
que continués un any més , la facultat de Física assumirà la gestió fins a l’extinció total en el curs 2025-
2026 i des del vicerectorat s’enviarà un correu als degans de les facultats implicades per acabar de 
concretar si el màster pot continuar un any més. 
 
S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, a Consell 
Social, la modificació de la programació de títols del curs 2023-2024, tal com consta a l’annex 3. 
 
5. APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL REGLAMENT DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA DEL CONSELL DE 

GOVERN 
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La presidenta informa que la Secretaria general li va comunicar que calia tenir un reglament de 
funcionament de la Comissió Acadèmica delegada de Consell de Govern. El reglament contempla les 
funcions que estan definides en l’estatut de la UB, encara que en aquests moments l’estatut està 
obsolet.  S’ha intentat ajustar a la realitat i recollir el què s’està fent. 
 
La representant de la facultat de Dret comenta que faltaria afegir quines són les funcions de la comissió 
permanent.  S’acorda incloure en l’article 5 una frase on es reculli que la comissió permanent exercirà 
les funcions que la Comissió Acadèmica determini. 
 
S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern l’aprovació del reglament de la comissió 
acadèmica delegada del Consell de Govern, tal com consta a l’annex 4. 
 
 
6. CALENDARI DE MATRÍCULA, DOCÈNCIA I AVALUACIÓ DELS CENTRES 

Es presenten les excepcions al calendari marc que els centres han comunicat, d’acord amb la 
documentació publicada en la plana web. En cas que algun centre detecti alguna errada, cal que ho 
comuniqui al servei de Gestió Acadèmica. 

S’acorda aprovar, el calendari de matrícula, docència i avaluació dels centres, tal com consta a l’annex 
5. 

7. ENSENYAMENTS OFICIALS DE GRAU 
a)  Aprovació i/o modificació d’itineraris de doble titulació 
 

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, 
a Consell Social, la modificació d’itinerari de la doble titulació dels graus d’Administració i 
Direcció d’Empreses i de Química, tal com consta a l’annex 6. 
 

b) Aprovació i/o modificació de plans d’estudis, taules de reconeixement, calendaris 
d’implantació i/o itineraris d’extinció 

b.1  Aprovació de plans d’estudis 
 

 S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, 
a Consell Social, l’aprovació de plans d’estudis de diversos ensenyaments de grau, tal com 
consta a l’annex 7. 
 
b.2  Modificació de plans d’estudis 
 
S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, 
a Consell Social, la modificació de plans d’estudis de diversos ensenyaments de grau, tal com 
consta a l’annex 8. 
 
b.3  Modificació de taules de reconeixement 
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S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de 14 de juliol, la 
modificació de taules de reconeixement de diversos ensenyaments de grau, tal com consta 
a l’annex 9. 
b.4 Aprovació de taules d’equivalències 
 
S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de 14 de juliol, 
l’aprovació de taules d’equivalències de diversos ensenyaments de grau, tal com consta a 
l’annex 10.  
 
b.3 Aprovació de calendaris d’implantació 
 
S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de 14 de juliol, 
l’aprovació de calendaris d’implantació de diversos ensenyaments de grau, tal com consta a 
l’annex 11. 
 
b.4 Aprovació d’itineraris d’extinció 
 
S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de 14 de juliol, 
l’aprovació d’itineraris d’extinció de diversos ensenyaments de grau, tal com consta a l’annex 
12. 

 
b.7 Modificació d’itineraris d’extinció  
 
 S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de 14 de juliol, la 
modificació d’itineraris d’extinció de grau d’Economia, tal com consta a l’annex 13. 
 

8. ENSENYAMENTS OFICIALS MÀSTER 
 

a) Aprovació de memòries de verificació 
 

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, 
a Consell Social, l’aprovació de les memòries de verificació de diversos ensenyaments de 
màster, tal com consta a l’annex 14. 

 
b) Aprovació i/o modificació de plans, d’estudis, taules de reconeixement, calendaris 

d’implantació i/o itineraris d’extinció 

  b.1 Aprovació de plans d’estudis 
 

S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, 
a Consell Social, l’aprovació dels plans d’estudis de diversos ensenyaments de màster, tal 
com consta a l’annex 15. 
 
b.2  Modificació de plans d’estudis 
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S’acorda informar favorablement i elevar a Consell de Govern, i posterior tramesa, si escau, 
a Consell Social, la modificació de plans d’estudis de diversos ensenyaments de màster, tal 
com consta a l’annex 16. 

 
b.2  Aprovació d’itineraris d’extinció 

 
S’acorda aprovar, per delegació del Consell de Govern en el seu acord de 14 de juliol, 
l’aprovació de diversos itineraris d’extinció d’ensenyaments de màster, tal com consta a 
l’annex 17. 
 

9. AFERS DE TRÀMIT 

No n’hi ha. 
 
10. TORN OBERT DE PARAULES 

 No n’hi ha. 
 

  
A les 18:30 hores finalitza la reunió. 

 
 
 


	Hora: de les 15:30 hores a les 18:30 hores
	ASSISTENTS:

